
PROTOKÓŁ Nr LII/2022

z przebiegu LII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 8 sierpnia 2022 r.

od godziny 800 do 855 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy,

Bernadeta Olszewska – pracownik Samorządowej Administracji Placówek;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Wyrzysk  na  rok  

szkolny 2022/2023;

2) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu na czas nieoznaczony;

3) w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  umowy najmu na  czas  nieoznaczony w trybie

bezprzetargowym;

4) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 r.;

5) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk  

na lata 2022-2030;

4. Zakończenie obrad.
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Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). 

Radny Stefan Wełniak zapytał  czy w miesiącu sierpniu planuje się jeszcze jakąś sesję? Kolejne

pytanie dotyczyło tego, czy można wprowadzić do porządku obrad punkt wolne głosy i wnioski?

Przewodniczący  Rady  Roman Łuka odpowiedział,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie  planuje  się  sesji  

w miesiącu sierpniu.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  wprowadzenie punktu wolne głosy i  wnioski do

porządku dzisiejszych obrad, to może tego dokonać wyłącznie rada, większością głosów, ale za

wcześniejszą  zgodą wnioskodawcy.  Mówca zapytał  Pana Wiceburmistrza  czy  wyraża  zgodę na

wprowadzenie ww. punktu do porządku obrad.

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza odpowiedział, iż nie wyraża zgody.

Ad 3. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1)  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Wyrzysk  na  rok  

szkolny 2022/2023;

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza poinformował,  iż  przepisy  ustawy  prawo  oświatowe

obligują Wysoką Radę do podjęcia na każdy rok szkolny uchwały w sprawie określenia średniej

ceny  jednostki  paliwa,  w  związku  z  zapewnieniem  finansowania  przejazdów  dla  osób

niepełnosprawnych.  W uzasadnieniu do uchwały  znajduje się  szczegółowy opis.  Następnie Pan

Wiceburmistrz  oddał  głos  Pani  Bernadecie  Olszewskiej,  która  przygotowywała  projekt  ww.

uchwały razem z Panią Mecenas.

Bernadeta Olszewska- pracownik Samorządowej Administracji Placówek dodała, że tak, jak Pan

Burmistrz  powiedział  Gmina ma obowiązek ustalenia średniej  ceny paliwa.  Wynika to z  prawa

oświatowego. W związku z tym, co roku na podstawie danych zebranych ze stacji  paliw, które

działają na terenie Gminy Wyrzysk, ustala się średnią cenę paliw. Na tej podstawie ustalana jest
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stawka, która podlega zwrotowi rodziców za dowóz dzieci do szkół poza terenem Gminy, jeżeli

Gmina sama nie może tego dowozu zapewnić.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że z tego, co się orientuje to dzieci do szkoły dowozi PKS Piła.

Czy oni też muszą się dostosować do wymogów Gminy, jeżeli chodzi o paliwo? Jest to ważne, gdyż

ceny paliwa w Pile mogą być wyższe, a na terenie Gminy Wyrzysk niższe. Czy te umowy też są

podpisywane na takich zasadach?

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że jeśli chodzi o dowozy do szkół to cena jest

ustalana jednostkowo na podstawie przetargu. Natomiast w przypadku niniejszej uchwały mowa  

o zupełnie innej sprawie, czyli dowozie uczniów niepełnosprawnych poza teren Gminy Wyrzysk. 

Tylko do tego jest potrzebne ustalenie ceny jednostkowej.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Wyrzysk na rok szkolny 2022/2023. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LII/507/2022,

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

2) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu na czas nieoznaczony;

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza wyjaśnił,  że  umowa  na  dotychczasowy  najem

pomieszczeń na  żłobek i  przedszkole  wygasła  ze względów formalnych.  Natomiast  tylko  Rada

może podjąć uchwałę w sprawie dalszego użytkowania tych pomieszczeń na żłobek i przedszkole

na czas nieoznaczony. W związku z tym podjęcie tej uchwały jest konieczne.

Radny Stefan Wełniak zapytał z kim jest rozwiązywana i ponownie nawiązywana ta umowa ? Czy

jest na tej samej zasadzie, jak dotychczas. Niestety nie jest to jasno i wyraźnie napisane w uchwale.

Radny  chciałby  wiedzieć  na  jakich  zasadach,  w  jakim  trybie  ma  zostać  zawarta  ta  umowa

przetargowa? Bo tak to trzeba nazwać. Radnemu chodzi też o to, że mają tam zostać zamontowane
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pompy ciepła. Jak to wszystko ma wyglądać. Czy koszty z tego tytułu ponosi Gmina czy właściciel

lub najemca?

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza odpowiedział,  że  to  dotychczasowy  najemca  będzie

kontynuował swoją działalność przedszkolno-żłobkową. Natomiast pompy ciepła dotyczą kolejnej

uchwały i  nie ma to związku z dotychczasowym użytkownikiem, tylko z osobami prywatnymi,

które mają mieszkanie w tym budynku. Tej sprawy dotyczy druga uchwała, która zostanie za chwilę

przedstawiona.  Pompy  ciepła  nie  są  instalowane  przez  dotychczasowego  użytkownika,  więc

dotyczy to wyłącznie jednego mieszkania.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu

na czas nieoznaczony. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LII/508/2022,

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu na czas nieoznaczony;

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza powiedział, że tak jak już wcześniej wspomniał, dotyczy

to właścicielki lokalu mieszkalnego w budynku w Rudzie, gdzie wynajmowane są pomieszczenia

na  przedszkole  i  żłobek.  Właścicielka  mieszkania  zwróciła  się  z  wnioskiem  o  możliwość

wydzielenia  pomieszczenia  w piwnicy  tak,  aby mogła  tam w tym pomieszczeniu  zainstalować

pompę ciepła, ponieważ nie miała do tej pory takiej możliwości. Właścicielka nie miała możliwości

użytkowania żadnej z części piwnicy w tym budynku. W związku z tym, żeby mogła zrealizować

swoje zamierzenia należało w piwnicy wydzielić pomieszczenie o powierzchni 6,72 m2, aby mogła

zainstalować tam stosowne urządzenia.
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Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu

na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LIII/509/2022,

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

4) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022r.;

Teresa  Mikołajczak  –  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 rok związany jest ze zmniejszeniem planu dochodów o kwotę

193.949,60  zł.  W tym  zwiększa  się  dochody  bieżące  o  kwotę  3.066,77  zł  oraz  zmniejsza  się

dochody majątkowe o kwotę 197.016,37 zł. Ustala się dochody budżetu na 2022 rok po zmianach 

w łącznej  kwocie 7.386.793,37 zł,  z  tego dochody bieżące w wysokości  65.951.619,29 zł  oraz

dochody majątkowe w wysokości 4.435.174,08 zł. Plan wydatków budżetu zwiększa się o kwotę

344.834,57 zł,  zwiększa się wydatki  bieżące o kwotę 302.327,66 zł  oraz zwiększa się  wydatki

majątkowe  o  kwotę  42.503,91  zł.  Po  zmianach  wydatki  budżetu  ustalone  zostały  w  kwocie

72.308.204,81  zł,  z  tego  wydatki  budżetu  bieżące  64.198.023,13  zł.  Wydatki  majątkowe

8.110.181,68  zł.  W związku  ze  zwiększeniem deficytu  o  kwotę  538.784,17  zł.  Deficyt  zostaje

ustalony  ogółem  w  wysokości  1.921.411,44  zł.  Zostanie  on  sfinansowany  przychodami

pochodzącymi  z  tytułu  wolnych  środków  oraz  niewykorzystanych  środków  pieniężnych  na

rachunku bieżącym budżetu- zgodnie z art. 17 ust. 2 pkt 6 i 8 ustawy o finansach publicznych.  

W  związku  ze  zwiększeniem  planowanych  przychodów  budżetu,  określa  się  łączną  kwotę

planowanych przychodów budżetu w wysokości 4.784.296,44 zł. Zmiany zostają wprowadzone  

w załączniku nr 3, który pokazuje planowane przychody i rozchody budżetu po zmianach. Zmienia

się  również  załącznik  nr  9  uchwały,  dotyczący  Funduszu  Przeciwdziałania  COVID-19  oraz

załącznik nr 11,  dotyczący środków Funduszy Pomocy Ukrainie.  Główne zmiany, które zostały

wprowadzone dotyczą między innymi wprowadzenia kwoty naliczonych odsetek od środków na

rachunku  bankowym,  wydzielonym  do  obsługi  programu  Rządowego  Funduszu  Inwestycji
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Lokalnych i to także znajduje się w załączniku. Jest to kwota 2.506,91 zł. Ponadto w załączniku

dotyczącym Funduszy Pomocy Ukrainie zostały wprowadzone środki na wykonanie zdjęć osobie

ubiegającej  się  o  nadanie  numeru  PESEL  oraz  za  nadanie  numeru  PESEL.  Odbywa  się  to

dwutorowo- te środki wpłynęły. Ponadto zmniejsza się kwotę dochodów majątkowych w wysokości

197.016,37 zł.  Są  to  środki,  które  zostały  przyznane  z  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Dróg,  

Dofinansowanie dotyczy 80% kosztów umowy o roboty z  oferentem,  dlatego został  podpisany

aneks do umowy z dnia 26 kwietnia i na podstawie tego aneksu zostają pieniążki zwrócone, gdyż

wartość podpisanej umowy jest niższa niż otrzymana dotacja. Ponadto, jeżeli chodzi o inną zmianę

wydatku,  to  w dziale  81  wprowadzamy kwotę  200.000 zł  na  zadanie  związane  z  dowożeniem

uczniów  do  szkół.  Chodzi  tutaj  o  podpisanie  umowy  na  rozstrzygnięcie  przetargu  na  dowóz

uczniów w roku szkolnym 2022/2023 i będzie to również zadanie wprowadzone do Wieloletniej

Prognozy Finansowej na przyszły rok. Ponadto w dziale 921 wprowadza się środki, które wcześniej

po stronie dochodów wpłynęły na rachunku Rządowego Funduszu Inwestycji  Lokalnych.  Są to

odsetki, które dotyczą zadania „Przebudowa świetlicy wiejskiej w Bąkowie”. Wprowadza się nowe

zadanie  inwestycyjne,  jakim  jest  adaptacja  obiektów  gminnych  w  Osieku  nad  Notecią  oraz  

w Wyrzysku- 40.000 zł. To zadanie jest związane z planowaną zmianą sposobu użytkowania części

noclegowo-wypoczynkowej  przy  hali  sportowej  w  Wyrzysku  oraz  budynku  Domu  Kultury  

w Osieku  na  przedszkola  dla  dzieci.  W związku  z  tym konieczne  jest  opracowanie  koncepcji

rozwiązań funkcjonalno-użytkowych w obydwu budynkach. To są główne zmiany. Pani Skarbnik

powiedziała, że chętnie odpowie na pytania, jeśli jakieś są.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie zmian w budżecie  Gminy Wyrzysk na  

2022 rok. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław 
Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik
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W  obecności  15  radnych  –  12  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LIII/510/2022,

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

5)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk  

na lata 2022-2030;

Teresa Mikołajczak- Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejsza uchwała dotyczy większości zmian,

które zostały wprowadzone w uchwale dotyczącej zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 rok.

Ponadto, dokonuje się zmian w przedsięwzięciu w załączniku nr 2- wykaz przedsięwzięć, tj. zakup

biletów miesięcznych dla uczniów dojeżdżających do szkół na terenie Gminy Wyrzysk oraz dowóz

uczniów niepełnosprawnych w roku szkolnym 2021/2022. W tym przypadku łączne nakłady uległy

zmniejszeniu w kwocie 2.241,00 zł i po zmianach wynoszą 412.959,00 zł. Limit 2022 roku został

zmniejszony  również  o  2.241,00  zł  i  po  zmianie  wynosi  286.659,00  zł.  Zmniejszenie  limitu

wydatków  dokonano  w  związku  z  rozliczeniem roku  szkolnego  2021/2022,  z  którego  wynika

konieczność zmniejszenia ilości zakupionych biletów niż zakładano przy podpisaniu umowy. Tak

samo  dokonuje  się  zmian  w  przedsięwzięciu  dotyczącym  przebudowy  świetlicy  wiejskiej  

w Bąkowie wraz z zagospodarowaniem terenu, gdzie wprowadza się łączne odsetki, które wpłynęły

na rachunek wyodrębniony do realizacji tego zadania i o tą kwotę 2.561,00 zł zwiększa się limit

wydatków. Poza tym,  zwiększa się limit zobowiązań na rok bieżący, a także limit wydatków oraz

łączne  nakłady  finansowe.  Ponadto,  w  przedsięwzięciu  „umowa  dotycząca  świadczenia  usług

prawnych” zwiększa się limit wydatków na bieżący rok w kwocie 29.520,00 zł. Po zmianie limit

wydatków na ten rok wynosi 62.730,00 zł i limit zobowiązań również 62.730,00 zł. Łączne nakłady

wynoszą 114.390,00 zł.  Wprowadza się  także nowe przedsięwzięcie,  jakim jest  „zakup biletów

miesięcznych dla uczniów dojeżdżających do szkół na terenie Gminy Wyrzysk” i dotyczy to roku

szkolnego 2022 i 2023. Wprowadza się łączne nakłady w kwocie 620.000,00 zł. Limit roku 2022

wynosi 200.000,00 zł, a limit roku 2023 wynosi 420.000,00 zł.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2022-2030. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
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Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  LII/511/2022,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad 4. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad  o godzinie  8:55 Przewodniczący Rady

zamknął LII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 
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Protokół sporządziła:
Patrycja Lewandowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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